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Preºedintele BCE
nu vede motive de
schimbare a
politicii monetare
a instituþiei

Preºedintele Bãncii Centrale Eu-
ropene (BCE), Mario Draghi, nu
vede necesitatea ca instituþia pe
care o conduce sã îºi modifice poli-
tica monetarã actualã, care include
achiziþii de obligaþiuni cel puþin
pânã la sfârºitul acestui an ºi menþi-
nerea dobânzilor la niveluri mini-
me record, pentru stimularea infla-
þiei.

Draghi a afirmat ieri, la Frankfurt:
“Nu vãd motive sã deviem de la indi-
ciile pe care le-am oferit în declara-
þiile ce au precedat conferinþele noa-
stre de presã. Înainte sã facem orice
modificare a componentelor poziþiei
noastre - dobânzi, achiziþii de active
ºi recomandãri -, trebuie sã avem su-
ficientã încredere cã inflaþia se va
apropia cu adevãrat de obiectivul
nostru pe termen mediu, ºi cã va
rãmâne acolo chiar în condiþiile unui
sprijin mai mic din partea politicii
monetare”.

Amintim cã þinta de inflaþie a BCE
este de aproape 2%.

Dobânda cheie a BCE se aflã la ni-
velul zero, iar instituþia a decis sã de-
ruleze programul sãu de achiziþii de
active pânã la sfârºitul acestui an.
Achiziþiile vor însuma 60 de miliar-
de de euro pe lunã începând din apri-
lie, faþã de 80 de miliarde de euro
pânã acum.
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DAN SCHWARTZ, RSM:

“Companiile - sã înþeleagã
ºi sã administreze mãsurile
împotriva transferului
profiturilor”

Acþiunile anti-BEPS (Erodarea
bazei de impozitare ºi tran-
sferul profiturilor), de-

sfãºurate la nivel european, sunt nece-
sare pentru a imprima fiscalitãþii inter-
naþionale - ºi, implicit, comerþului ex-
terior - noi caracteristici bazate pe “o
mai corectã ºi mai echitabilã reparti-
zare a poverii fiscale”, deºi duc la o
creºtere a costurilor de conformare,
sunt de pãrere experþii fiscali.

Dan Schwartz, Managing Partner
RSM România, susþine: „Noua
abordare a fiscalitãþii internaþionale
propusã de OECD ºi concretizatã, la
nivel global, în cele 14 acþiuni
anti-BEPS, iar la nivel EU în Direc-

tiva UE 206/1164, va începe sã pro-
ducã efecte pe care comunitatea de
business trebuie sã le înþeleagã ºi sã
le administreze”.
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Acþionarul majoritar al
“Romcab” a intrat în insolvenþã
l Printre creditorii “Sadalbari” – Banca Transilvania, International Investment Bank, dar ºi Stareal
Limited, offshore-ul în favoarea cãruia compania ºi-a gajat participaþia majoritarã la “Romcab”

“Sadalbari” SRL, care deþine 69%
din “Romcab” (MCAB) a intrat în
insolvenþã, la cerere, pe 31 martie,
potrivit deciziei Tribunalului Mureº.

Evenimentul are loc la o lunã ºi ju-
mãtate dupã intrarea în insolvenþã a
producãtorului de cabluri, tot la ce-
rere, în condiþiile în care societatea a
raportat o pierdere de 39 de milioane
de euro, în 2016, deºi înregistrase un
profit de 9 milioane de euro, în
primele nouã luni din anul trecut.

Administratorul judiciar al “Sa-
dalbari” este “General Mir Consult”
SPRL, iar prima Adunare a credito-
rilor urmeazã sã aibã loc pe 5 iunie.

Printre creditorii “Sadalbari” se
numãrã, pe lângã autoritãþi locale ºi
furnizori de energie ºi telecomunica-
þii, ºi Banca Transilvania, Internatio-
nal Investment Bank, dar ºi “Stareal
Limited”, offshore-ul în favoarea cã-
ruia compania ºi-a gajat participaþia
majoritarã la “Romcab”

ªi “Romcab” se aflã printre credi-
torii “Sadalbari”.

Insolvenþa “Romcab” a reprezen-
tat un ºoc pe piaþa de capital, în con-
diþiile în care raportãrile oficiale ale
companiei arãtau cã aceasta urmeazã
sã îºi rezolve incidentele de platã
apãrute toamna trecutã.

În aceastã perioadã, Zoltan Pro-
sszer, actualul preºedinte “Romcab”
ºi societatea “Sadalbari” au fãcut o
serie de operaþiuni, care nu au fost
raportate Bursei de Valori Bucureºti.

Pe 27 ianuarie, Zoltan Prosszer i-a
cedat Roxanei Târcã (reprezentantul
departamentului pentru relaþia cu in-
vestitorii de la Romcab) 35 din cele
45 de pãrþi sociale deþinute la “Sa-
dalbari”. Astfel, Roxana Târcã ajun-
sese la o deþinere de 46,7% din “Sa-
dalbari”, în timp ce Zoltan Prosszer
rãmãsese cu numai 9,35%. În acþio-
nariatul “Sadalbari” se mai regãse-
au, la data respectivã, Rodica Dochi-
þoiu (cu 37,38%) ºi Amberyce Limi-
ted (cu 6,54%), conform datelor din
Monitorul Oficial. Ulterior, societa-
tea a raportat BVB cã “Motoplus Pa-
neuro”- o societate controlatã de
Florin Dorin Costea, care ar fi fratele
lui Zoltan Prosszer – a ajuns la o
deþinere de 91,8% din “Sadalbari”,
în timp ce Prosszer a rãmas cu o
participaþie infimã.

O altã miºcare ce a trezit suspiciuni
a avut loc chiar înainte ca “Romcab”
sã îºi cearã insolvenþa.

Pachetul majoritar de 69,02% din
“Romcab”, deþinutã de “Sadalbari”,
a fost gajatã cãtre “Stareal Limited”
din Cipru, pe 6 februarie 2017, cu
patru zile înainte ca producãtorul de
cabluri din Târgu Mureº sã îºi cearã
insolvenþa, potrivit Arhivei Electro-
nice de Garanþii Reale Mobiliare.

Recent, Zoltan Prosszer a fost de-
semnat administrator special al so-
cietãþii, în Adunarea Generalã a
Acþionarilor, care i-a stabilit ºi o re-
muneraþie în cuantum de 3.000 euro
net /lunã

Numirea a avut loc în condiþiile în
care administratorul judiciar al
“Romcab”, RTZ & Partners SPRL,
respinsese cererea de completare a
convocatorului transmisã de un grup
de acþionari, invocând prevederile
legii insolvenþei. Acþionarii respecti-
vi doreau aprobarea acþiunii în rãs-
pundere contra directorului general
Zoltan Prosszer, pentru daune cau-
zate societãþii de acesta, prin
încãlcarea îndatoririlor faþã de
societate.

Anterior, Autoritatea de Suprave-
ghere Financiarã (ASF) l-a amendat
pe preºedintele “Romcab” cu 7.000
de lei, pentru cã nu a rãspuns unor
solicitãri ASF sau a rãspuns cu
întârziere.

Acþiunile “Romcab” au fost su-
spendate de la tranzacþionare, pe 17
februarie, la solicitarea Autoritãþii
de Supraveghere Financiarã (ASF),
care i-a cerut companiei un raport
detaliat cu privire la factorii care au
generat modificarea situaþiei finan-
ciare de la data 30.09.2016 la
16.02.2017. Acest raport nu a fost
publicat încã.

ADINA ARDELEANU

Am încercat sã joc “Balena albastrã”
ºi nu am reuºit

Intrigat de ºtirile apãrute în presa
din þarã ºi în presa internaþiona-
lã, legate de sinistrul joc “Bale-

na albastrã”, am încercat sã intru în
pielea jucãtorilor ºi sã parcurg cele
aºa zise 50 de zile de provocãri care
într-un final aduc moartea, pentru a
documenta întregul proces.

Voi preciza de la început cã nu am
reuºit sã iau legãtura cu niciun guru
al jocului deºi mi-am petrecut câteva
ore pe zi intrând pe diferite grupuri
de pe reþeaua de socializare ruseascã
vk.com ºi postând mesaje în limba
rusã pe profilul meu fals de pe reþea-
ua de socializare. (ADI IACOB)

(continuare în pagina 14)

Brexit: Proprietarul
aeroportului Heathrow din
Londra opreºte investiþiile
viitoare

“Ferrovial” SA, compania spanio-
lã care este cel mai mare acþionar al
aeroportului Heathrow din Londra, a
decis sã opreascã viitoarele investiþii
în acesta, din cauza incertitudinilor
legate de ieºirea Marii Britanii din
UE (Brexit).

Preºedintele “Ferrovial”, Rafael del
Pino, a declarat ieri cã, deºi investiþia
pecareoarecompania laHeathrownu
este pusã sub semnul întrebãrii, acum
nu mai vede oportunitãþi de fuziuni ºi
achiziþii în Marea Britanie, potrivit co-
tidianului spaniol ABC.

Rafael del Pino a precizat: “Nu
mai investim în Marea Britanie, dar
nici nu renunþãm la afacerea localã”.

De menþionat cã, la data de 25 mai,
se va încheia o consultare publicã pri-
vind crearea unei noi piste de decola-
re pe aeroportul Heathrow. Parla-
mentarii britanici urmeazã sã voteze

cãtre finele acestui an ori la începutul
anului viitor cu privire la noua pistã
de decolare, ceea ce va pune capãt
unor decenii de dezbateri cu privire la
modalitatea de expansiune a capaci-
tãþii aeroportului.

“Ferrovial”, care deþine 25% din
aeroportul Heathrow, mai are deþine-
ri la aeroporturile din Glasgow,
Aberdeen ºi Southampton. Totodatã,
compania are în proprietate societa-
tea de infrastructurã “Amey” ºi fir-
ma de construcþii “Ferrovial Agro-
man” UK. “Ferrovial” realizeazã
circa 30% din vânzãrile sale în
Marea Britanie.

ALINA VASIESCU
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“Procesele bancare pe clauze abuzive
vor rãmâne de actualitate”

(Interviu cu Alina Stancu Bîrsan, partener Peli Filip)

l “Vom asista în continuare la o practicã neunitarã a instanþelor,
care probabil cã se va cristaliza în decizii din ce în ce mai convergente,
în urmãtorii ani”

Reporter: Cum caracterizaþi legi-
le care au fost aprobate în sectorul
bancar?

Alina Stancu Bîrsan: Deºi pro-
babil cã intenþia legiuitorului român
a fost aceea de a oferi un cadru juri-
dic previzibil consumatorului de ser-
vicii financiare ºi de a tranºa unele

situaþii concrete apãrute în piaþã,
totuºi adoptarea acestor legi nu a
adus claritatea doritã, ba chiar a dat
naºtere unor semne de întrebare. De-
ciziile Curþii Constituþionale aratã cã
ar fi fost utilã o pregãtire mai temei-
nicã din punct de vedere juridic a
adoptãrii Legii insolventei ºi, re-
spectiv, Legii dãrii în platã.

Intrarea în vigoare a Legii insolven-
þei persoanelor fizice a fost amânatã
pânã la 1 august 2017 pe motiv cã ne-
cesitã adoptarea unor norme de aplica-
re ºi dimensionarea corespunzãtoare a
anumitor structuri administrative.

A consemnat
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Procesele din justiþie privind clauzele
abuzive din contractele de credit vor
rãmâne de actualitate în perioada
imediat urmãtoare ºi, cel mai proba-
bil, vor reprezenta un procent impor-
tant din litigiile aflate pe rolul instan-
þelor, considerã Alina Stancu Bîrsan,
partener Peli Filip. Domnia sa ne-a
spus, într-un interviu, cã vom asista
în continuare la o practicã neunitarã
a instanþelor, “care probabil cã se va
cristaliza în decizii din ce în ce mai
convergente, în urmãtorii ani”.

Citiþi, în pagina 16, articolul “Agenþia
Europeanã a Medicamentului se

pregãteºte sã pãrãseascã Londra”.

ÎN TIMP CE EBA ANALIZEAZÃ EXPUNEREA
BÃNCILOR PE TITLURI DE STAT

Ministerul Finanþelor a
împrumutat peste 1,2 miliarde lei
l Specialiºtii: “Plasamentele de ieri au o
maturitate mai lungã ºi o dobândã mai micã; au
fost douã licitaþii pentru cã urmeazã perioada de
Sãrbãtori ºi nu vor mai fi fãcute plasamente”

Ministerul Finanþelor Publice a
împrumutat, ieri, peste 1,2 miliarde
lei, plasând titluri de stat în valoare
de 427,5 milioane lei ºi 800 milioane
lei prin vânzarea de certificate de
trezorerie.

Titlurile de stat de 427,5 milioane

lei sunt scadente în 29 aprilie 2024,
acestea fiind plasate în cadrul unei li-
citaþii de obligaþiuni benchmark, la un
randament mediu de 3,41% pe an, în
scãdere faþã de nivelul de la ultima li-
citaþiepentruaceeaºi scadenþã. (E.O.)
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